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,  ומים והתחלותיכחודש של ס|   משולחנה של מזכלי"ת

 שרה עברון 

החודש האחרון של השנה האזרחית מספק הזדמנויות 

)וכנסים לרוב...( בהם המגזר הכלכלי והעסקי מסכמים את  

 השנה החולפת, ונערכים לשנה הבאה עם שפע תחזיות.  

"ברית פיקוח" קיבלנו מבט על התמונה העולמית והארצית של המרחב בו אנו, יישובי שנתי של  הבכינוס 

ם. האתגרים הם רבים: שינוי אקלים, גידול אוכלוסיה, אינפלציה, אי  פועלי , המרחב הכפרי והחקלאי

 וודאות כלכלית ופוליטית ועוד. לנוכח תחזיות כאלה, אפשר להתכנס למגננה משתקת, ולחשוש מפני 

מדיניות לא אוהדת או חלילה עוינת לחקלאות, דחיקת המרחבים הירוקים, ועתיד מצטמצם והולך  

תפיסות עולם התעמתו על במת הכנס השבוע, זו הבאה מבית המדרש  לחקלאות ולמרחב הכפרי. שתי

של פורום קהלת, המחזיקה בעמדה של שווקים פתוחים, ביטול מכסים מוחלט, והורדת מחירים  

בוא נרחב, וזו הבאה מבית המדרש של יסודות, המביאה תפיסת עולם של סולידריות  יבאמצעות י

צור, מנהל מכון יסודות הציג תפיסת עולם סדורה, ההולכת  חברתית ומעורבות המדינה במשק. עמית בן 

ומתבססת במחקר, על החשיבות של שימור וטיפוח המרחב הכפרי, עם חזון שרואה בחקלאות  

יצר פתרונות שיסייעו בהתמודדות עם אתגרי המחר בארץ ובעולם, ועם הרבה  יהמקומית הזדמנות ל

 אופטימיות.  

בות של החזון בהתמודדות שלנו עם האתגרים. שאבתי השראה  בברכתי לבאי הכנס הדגשתי את החשי

מסיפורו של יעקב אותו אנו קוראים בפרשות השבוע בימים אלה, גם אם דרכו ארוכה ומפותלת, ואף אם  

מודד עם כוחות חזקים וגדולים, הוא מלא אמונה, ואומץ, ובסופו של מסע, הוא זוכה לשוב  תהוא מ

. ת אברהםהביתה לארץ ישראל ולקבל את ברכ  

בעת כתיבת שורות אלה אני כבר מתחילה להתרגש, להכין מחשבות ורעיונות, לארוז את התיקים  

, מבית היוצר של זה  חורףלשלנו   שבת הרוח הראשונה  - ולחשוב על החברות והחברים שאפגוש השבת

. ריבה ושלמה. מבטיחה לשתף בטור של השבוע הבא בכל החוויות והחיבורים, או לפחות בחלקם  
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 ניצן אבירן | במה חקלאות על ה

הבא   לראשונה  יבחודש  של  תקיים  יומיים  בן  כנס 

הקיבוצים אג  חקלאי  בש  ףביוזמת  י תהכלכלה 

הקיבוציות.   להתנועות  מקווים  הכנס    הפוך אנו  את 

 .שנתית למסורת המשותף 

להתמקד   הללובכנסבחרנו  ו  ים  ענפי  בבמנהלי  עובדי 

כנסי  החקלאות השונים שאינם שותפים ע"פ רוב בכנסי  

מקצועיים במהלך    תוכן  השונים  החקלאות  ובאירועי 

 .  נס החלב שיתקיים בשבוע הבא בירושליםכגון כ  השנה

בא שיתקיים  הזה,  בכנס  מבקשים  בי  11-12  -נחנו  ו בינואר  מנהלי  את  לשתף  המלח,  ענפי  ם  עובדי 

ציבור . מצאנו שהם באופן ישירהחקלאות השונים, ענפי הצומח וענפי בע"ח, באתגרי השעה הנוגעים ל

דווקא בעת  הללו וחשוב לנו  אתגרים  האינם מעורבים דיים בשיח הציבורי אודות מנהלי ועובדי החקלאות 

והמרח הזו   בפרט  החקלאות  הפכה  בכלכאשר  הכפרי  יוקב  של  חבטות  לשק  הופך  בידי ל  המחיה  ר 

 על כפיים את החקלאים והחקלאות במגזר הקיבוצי.    ולשאתאת גאוות היחידה  להעלותפוליטיקאים, 

שב צד  ל ו  מפגשהשמחה  השטחתמשותפ חברותא  ברעים  אנשי  את  מזמינים  אנו  בנושאים    ,  לדיונים 

משותף,    חקלאות, התארגנות לשיווקאית, עתיד ההדרכים למיגור הפשיעה החקלהבוערים ביותר כמו  

דור   הכל  בניית  ומעל  המפוארת  הקיבוצית  לחקלאות  גזרות יבוד  ע  –ממשיך  של  המשמעויות 

להכות  ממשיכים  שלהם  ההדף  גלי  מהמרחב הממשלתי,  אלו  בימים  פרידתם  שלמרות  ליברמן&פורר 

 וביתר שאת בקיום שלנו כחברה חקלאית.  

אנו  נוספים.    גם היא תקבל במה והתייחסות כמו גם נושאים   ,העליה הצפויה של מחירי המים לחקלאות

של  ישאירו טעם  רצאות והופעות שבכנס דרך ההחוויתי שיבוא לידי ביטוי    יבות יתרה גם בצדרואים חש

 וציפיה לשנים הבאות.עוד 

ס, ייהנו וייצאו ממנו  שיותר קיבוצים יבואו לכנחשוב לנו שכמה שיותר חקלאים מכמה 

 שה שהם חלק מענף מפואר, ערכי, יצרני ומועיל.   מעודכנים ובתחו

נו קוראים להנהגות הכלכליות במשקים לעודד ולהזמין את מנהלי הפעילויות השונות  א

  פים.המצוראו הברקוד דרך הקישור  כנסללהירשם ו למהר , ועובדיהם

tps://eur05.safelinks.protection.outlook.comht   
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והשליחות  הברית  חידוש  העבודה צו  -  תהליך    ות 

ו  על ה  שהתמנ לבנות  הבירו  ל ילהובמנת  תהליך   ר,את 

נוספת עבודה  לסדנת  השבוע    . בסדרהשניה    –  נפגש 

לעבודת מדדי ההצלחה  הוגדרו  הצוות  ובסדנא  וכן   של 

https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fkibbutz.org.il%2Fhe%2Fnode%2F9909&data=05%7C01%7Chaim%40tkz.co.il%7Ca1c6c4d9e58c4e025b8408da63d4a3c4%7C7a7ff48413814b88a3982a0dc3aeb69d%7C0%7C0%7C637932062179668760%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=4oGBiUkirDAhplgiT4ok0j6jc9KU4pffLlRD1sm8ELU%3D&reserved=0


הקצר  טווח    הוגדר למזכ  ,ומרכל  –  עבודתוסיום  לעד  הזמן  המלצות  מסמך  להגשת  הפעילה ירעד    ות 

קורא    לקו  צורףך הבירור מרך קידום מהל ולצ.  2023נית העבודה לשנת  תבנה תכהתהליך  ועל    שעליה

  מחכים לפניות!  -ומנחות בתנועה לבוא ולהשתתף בתהליך  להזמנת מנחים 

הקהילה  מנהלי  ושמע    פורום  עוז  במגדל  השבוע  תהליכי התארח  של  בעיצומם  הנמצא  קיבוץ  על 

וההפרטה  ל,  השינוי  ווהתוודע  בתהליךלאתגרים  הנעוצות  הגדולות  ההזדמנויות  הפורום  רשם  ת. 

ועל ממלאי התפקידים שמובילים אותה    שחיה במגדל עוזמיוחדת במינה, מגובשת ואמיצה  הקהילה  מה

 תודה!  .השראה  מעורר במסירות, בנחישות ובהתמדה גדולה. היה מפגש
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השתתפתי כנציג התנועה  רונה לאח

בשדמות  עוד מפגש שהתקיים ב

לקראת   ליךתהמה כחלק ,מחולה

לערב הוזמנו  . הקמת בית לחיים

'  בית אחיה'מנהלת   -נועה קליין 

העוסי"ת    -רחל בר  שבעין הנצי"ב, 

צי"ב סיפר בהרחבה על התהליך  צוות הבית מעין הנצי"ב. רי עין הנחבכנציגת  - אורית נצרו שוביתיהי

שמורגשת  גדולה צוןר שביעותעל להקמה, על התנהלות הבית ו הרעיון ועדמ בעין הנצי"ב  שהתקיים

הועלו בו חששות לצד הבעת  שהציבור הוזמן לשאול שאלות והתקיים דיון פתוח ברוח טובה,  ביישוב. 

הוא חלק מהאג'נדה שהקיבוץ הדתי    בירור עמוק ומשמעותי תהליך. רצון גדול לקחת חלק במיזם כזה

מושקע ומשמעותי,  היה י קהילתי וככל שתהליך ההכנה פרויקטהבית לחיים הוא מתוך הבנה ש מלווה

רבים מחברי הקהילה ביומיום של   בט של שותפות בעיקר בהי ,צלחה שלו גדולים יותרכך סיכויי הה

התהליך.  של  יישובים שנמצאים בעיצומוכל השדמות ול הבית. בהצלחה לאנשי   

 עילה מזכירות הפברי החעברון ו שרה  ,בת שלום ש


